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Protokół 10/2021 

z posiedzenia Komisji Porządku Publicznego 

w dniu 20 października 2021 roku 

 

 

WAK.0012.3.10.2021 

 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

 

Posiedzenie Komisji odbyło się w Starostwie Powiatowym w Legionowie. 

Przewodniczący Komisji Pan Piotr Choroś otworzył posiedzenie, witając członków Komisji 

i obecnych gości. Lista obecności radnych i gości na posiedzeniu stanowi załącznik Nr 1  

i Nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Zlewnia w Dębem – ogólne zadania. Zagrożenia przeciwpowodziowe oraz 

melioracja wodna w Powiecie Legionowskim.  

4. Omówienie podejmowanych przez Zarząd działań mających na celu zapewnienie 

bezpieczeństwa na drogach powiatowych i ciągach dla pieszych,  

w rozpoczynającym się sezonie zimowym 2021/2022.  

5. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji. 

6. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

7. Wolne wnioski. 

8. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Do przedstawionego porządku obrad nie zgłoszono żadnych uwag. Przystąpiono do 

dalszego procedowania porządku obrad.  

 

 

3. Zlewnia w Dębem – ogólne zadania. Zagrożenia przeciwpowodziowe oraz 

melioracja wodna w Powiecie Legionowskim. 

  Przewodniczący Komisji oddał głos Dyrektor Zarządu Zlewni w Warszawie Pani 

Anecie Gawin. Poinformowała ona, że wspólnie z powiatem prowadzony jest projekt 

rozbudowy i remontu wału na odcinku Jabłonna – Nowy Dwór Mazowiecki. Prace 

projektowe niestety przeciągają się. W tym tygodniu ukazało się obwieszczenie 

Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska o tym, że będzie wydana decyzja 

środowiskowa dla tego przedsięwzięcia po sporządzeniu raportu. Jak zaznaczyła jest to 

dla prac projektowych „milowy krok”. Pani Dyrektor wyraziła nadzieje, że w przyszłym 

roku zakończą się prace projektowe. W związku z tym, że na tą chwilę kosztorys 

inwestorski na wykonanie robót budowlanych wynosi około 270.000.000,00 zł, zadanie 

wpisano do wszystkich możliwych programów zewnętrznych, unijnych, w celu pozyskania 

środków i jak najszybszego rozpoczęcia robót. Jeżeli chodzi o prace utrzymaniowe na 

wale, to Pani Aneta Gawin poinformowała, że wały są koszone dwa razy w roku.  

Z pytaniem do Pani Dyrektor zwrócił się Pan Zbigniew Garbaczewski. Powiedział, iż 

pojawiły się dziki i ich populacja wzrasta. Wał jest poryty. Zapytał, czy teraz na jesień, 

ktoś sprawdzi jak wygląda sytuacja, jak wygląda porycie?  

Pani Dyrektor odpowiedziała, że wał jest na bieżąco monitorowany, ale poprosi 

pracowników, aby w tym tygodniu dokonali ponownej kontroli wałów. Jeśli uszkodzenia 

okażą się duże, to będzie można zareagować.  
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Radny Mirosław Kado zapytał jak wygląda organizacyjne teren Zlewni w Dębe, jaki to jest 

duży obszar? Czy Zarząd w Warszawie jest nadrzędny w stosunku do Zlewni w Dębe? 

Pani Dyrektor odpowiedziała, iż Zlewnie nie są sobie podporządkowane. Organem 

nadrzędnym jest Krajowy Zarząd Gospodarki Wodnej. Dodała, iż na stronie internetowej 

„Wody Polskie” są mapy zlewni. Można przeanalizować to miejscowościami i obszarami.   

Głos zabrał Pan Hubert Macioch – Kierownik Referatu Zarządzania Środowiskiem  

w Starostwie Powiatowym w Legionowie. Poinformował, iż jeśli chodzi o zadania  

z zakresu prawa wodnego, to od momentu, kiedy w życie weszła nowa ustawa,  

to w zasadzie większość spraw jest w kompetencjach Państwowego Gospodarstwa „Wody 

Polskie”. Do Starostwa wpływają wnioski o stwierdzenie zarządu na nieruchomościach, na 

których znajdują się wody, urządzenia wodne. Takie decyzje administracyjne są 

wydawane, kwestie własnościowe są regulowane. Dodał, iż tak jak mówiła Dyrektor 

Zarządu Zlewni w Warszawie, prowadzona jest współpraca w zakresie rozbudowy  

i remontu wału przeciwpowodziowego. Procedura środowiskowa jest długa i trwa od 

czerwca ubiegłego roku. Należało przygotować report oceny oddziaływania na 

środowisko. Aktualnie można składać uwagi i wnioski do tego postępowania. Niebawem 

decyzja środowiskowa będzie wydana.  

Radny Zbigniew Garbaczewski zapytał, czy jest szansa na zakończenie procedury 

projektowania wału w przeciągu dwóch lat? 

Pani Dyrektor powiedziała, iż jest duża szansa, ponieważ decyzja środowiskowa to „krok 

milowy”. Projekt wykonawczy jest już przygotowany. Dokumenty niezbędne do wydania 

kolejnych decyzji są już przygotowane. Jeżeli decyzja środowiskowa nie nałoży dużych 

zmian, to dalsza procedura nie będzie długo trwała. To zadanie traktowane jest jako 

priorytetowe. Pozwolenie na realizację inwestycji wydawane przez Wojewodę trwa około 

4 miesięcy. Przyszły rok na zakończenie tego etapu jest jak najbardziej realny.  

Pan Hubert Macioch powiedział, iż przy decyzji środowiskowej istnieje ryzyko odwołania. 

Postępowanie administracyjne w takim przypadku może być długie. 

Pan Zbigniew Garbaczewski zapytał, czy wał będzie poprawiany na ciągu, który jest w tej 

chwili? 

Pan Hubert Macioch potwierdził, że tak.  

Pan Zbigniew Garbaczewski powiedział, iż w takim razie nie ma tam siedlisk, które trzeba 

byłoby przenosić. Nadmienił, że często jeździ wałem w Warszawie, jest tam wyznaczony 

ciąg pieszo-rowerowy. Zapytał, czy taka ścieżka będzie mogła powstać? 

Pani Aneta Gawin odpowiedziała, iż zaplanowana jest droga eksploatacyjna na koronie 

wału. Ze względu na obowiązujące przepisy zdecydowano, aby była to droga 

eksploatacyjna. Będzie wykonana z kostki. Będą powstawały ławeczki, będzie 

przygotowane miejsce pod wykonanie oświetlenia, aby turystyka pieszo-rowerowa była 

bezpieczna.  

Pan Zbigniew Garbaczewski dodał, iż teren jest bardzo chętnie wykorzystywany przez 

rowerzystów, z roku na rok jest ich coraz więcej.  

Pan Mirosław Kado zapytał, czy są planowane jakieś prace pogłębieniowe na rzece Wiśle? 

Pani Dyrektor odpowiedziała, iż w najbliższym roku nie są planowane takie prace. Wisła 

jest w obszarze Natura 2000. Priorytetem są wały i zabezpieczenia przeciwpowodziowe, 

więc ten temat musi być odsunięty w czasie.  

Kierownik Referatu Zarządzania Środowiskiem dodał, iż na Wiśle znajdują się obszary 

objęte ochroną np. ze względu na siedliska rzadkich ptaków. Procedura prac na Wiśle to 

będzie duże przedsięwzięcie.  

Przewodniczący komisji poinformował, iż Dyrektor Zlewni w Dębe przesłał pisemną 

informacje odnośnie omawianego tematu. Nie mógł pojawić się na posiedzeniu komisji 

osobiście. Pan Piotr Choroś podziękował gościom za udział w komisji i zakończył ten 

punkt porządku obrad.  
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4. Omówienie podejmowanych przez Zarząd działań mających na celu 

zapewnienie bezpieczeństwa na drogach powiatowych i ciągach dla 

pieszych, w rozpoczynającym się sezonie zimowym 2021/2022.  

 

  Przewodniczący Komisji oddał głos Panu Piotrowi Kosteckiemu – Naczelnikowi 

Wydziału Utrzymania i Zarządzania Drogami, który poinformował, iż 28 września 

podpisano umowy dotyczące zimowego utrzymania dróg powiatowych. Jest to pięć 

umów. Dwie dotyczą całodobowego wykonywania prac w zakresie zimowego utrzymania 

dróg. W ramach tego zadania zamawiający przewidział działania polegające na 

odśnieżaniu dróg i ulic na całej szerokości jezdni i poboczu, usuwanie nieczystości 

pośniegowej, gołoledzi. Kolejne dwie umowy, to umowy dotyczące odśnieżania 

chodników. Prace polegają na likwidacji śliskości, wraz z usunięciem śniegu z tej 

powierzchni. Ostatnia umowa dotyczy wywozu śniegu zalegającego na pasach drogowych 

i zapewnienia miejsca przechowywania śniegu oraz jego utylizację. Termin 

obowiązywania umów to 15 listopada br. do 15 kwietnia 2022 r. Długość sieci dróg 

powiatowych wynosi 115 km. W celu usprawnienia działań sieć podzielono na dwa rejony. 

Rejon pierwszy obejmuje drogi powiatowe w gminach Nieporęt, Wieliszew oraz w Mieście 

Legionowo, a także ul. Piusa w Chotomowie. Drugi rejon obejmuje drogi powiatowe na 

terenie gminy Serock oraz gminy Jabłonna. Jeżeli chodzi o odśnieżanie chodników 

również zastosowano podział na takie rejony. Z uwagi na koszty odśnieżania, szczególnie 

chodników, przyjęto zasadę, że odśnieżane będzie 1,5 m szerokości chodników i ścieżek 

rowerowych. Kwoty na jakie zawarto umowy, to dla pierwszego rejonu dróg – 

473.000,00 zł, dla drugiego rejonu dróg – 397.000,00 zł. W umowach wskazano 

konkretne zadania dla wykonawców, a w razie braku wykonania lub opóźnienia  

w wykonaniu zadań, przewidziano kary umowne. Jeśli chodzi o odśnieżanie chodników, to 

kwota umowy dla rejonu pierwszego wynosi 100.000,00 zł brutto, dla rejonu drugiego 

81.000,00 zł. Jeżeli chodzi o wywóz śniegu, to wartość umowy wynosi 10.000,00 zł 

brutto. W poprzednim sezonie wydano 729.000,00 zł jeżeli chodzi o drogi oraz 87.000,00 

zł, jeżeli chodzi o chodniki 

Pan Piotr Kostecki dodał, iż powiat jest w trakcie podpisywania umowy na montaż  

i obsługę GPS w pojazdach wykonawców. Można wtedy kontrolować zakres 

wykonywanych prac. Ze strony zamawiającego wyznaczono czterech dyżurnych 

koordynatorów akcji. Będą oni odpowiedzialni za kontakt z wykonawcą, wydawanie 

dyspozycji i poleceń podjęcia działań oraz kontrolę jakości wykonanych usług. 

Radny Mirosław Kado zapytał o podział na dwa rejony. Czy ten podział się sprawdza, 

ponieważ drugi rejon składa się z dwóch oddzielnych obszarów? 

Pan Piotr Kostecki odpowiedział, że podział sprawdza się, stosowany jest od wielu lat. 

Dużo też zależy od umiejscowienia pojazdów wykonawców. W przypadku złych 

warunkach pogodowych może być jednak różnie.  

Pan Mirosław Kado dodał, aby zwracać uwagę na ul. Kościelną, między Łajskami, a 

Wieliszewem. W tym miejscu drastycznie wzrasta ruch.  

Przewodniczący zakończył ten punkt porządku obrad.   

 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji.  

 

  Pani Katarzyna Rembelska poinformowała, iż w uchwale budżetowej jest jedna 

zmiana będąca w kompetencji Komisji Porządku Publicznego. Zmiana dotyczy zadania 

związanego z rozbudową prawego wału przeciwpowodziowego rzeki Wisły na odcinku 

Jabłonna – Nowy Dwór Mazowiecki. Dokonano przesunięcia środków. W roku 2021 zdjęto 

z planu 40.998,36 zł. Środki przesuwa się na rok 2022. Z Państwowego Gospodarstwa 

Wodnego „Wody Polskie” otrzymano informacje, iż zostanie złożony wniosek o cześć 

kwoty, dlatego dokonano zmiany.  

Pan Mirosław Kado zapytał o zmianę dotyczącą zdjęcia z planu kwoty 3.000.000,00 zł  

z inwestycji w Serocku? 

Pani Katarzyna Rembelska odpowiedziała, iż złożono odwołanie do Krajowej Izby 

Odwoławczej w zakresie rażąco niskiej ceny. Wykonawca, który był trzeci w kolejce 
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odwołał się i sprawa w tej chwili trafiła do sądu. Trzeba poczekać na rozstrzygnięcie, 

dlatego inwestycja nie zostanie w tym roku opłacona. Środki przesunięto na rok 2022. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie pozytywnego zaopiniowania projektu uchwały. 

Wynik głosowania:       

 

  8 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

 

6. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

 

  Do protokołu nie zgłoszono żadnych uwag. Protokół nr 9/2021 z posiedzenia 

Komisji Porządku Publicznego w dniu 22 września 2021 r. został przyjęty następującym 

podziałem głosów:  

 

  8 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących  

  

7. Wolne wnioski. 

 

Brak wniosków.    

 

 

8. Zamknięcie posiedzenia.  

 

Posiedzenie Komisji zamknął Przewodniczący Piotr Choroś.  

         

 

 

 

 

Przewodniczący 

Komisji Porządku Publicznego 

        

        Piotr Choroś 

 

 

 

Protokół sporządziła: 
Karolina Juźwik 


